
Vážení spoluobčané,
ve svém profesním životě žiji ve světě, 
který je poměrně přesný, exaktní. Vět-
šina věcí a záležitostí, které musím ře-
šit, je měřitelná, popsatelná a i  finanč-
ně vyjádřitelná, ať už jako zisk nebo 
v  horším případě jako ztráta. V  po-
litice mne tak trochu děsí to „pološe-
ro“, kdy k rozhodování voličů nebo 
politiků samých dochází někdy jen na 
základě pocitů či emocí. Přesto jsem 
se rozhodl „do toho jít“. Každý zod-
povědný manažer, obchodník nebo 
podnikatel jistě souhlasí, že samotný 
obchod musí být férový. Tím je pak 
opakovatelný a především udržitelný 
a zaručuje úspěch. Jednorázové ob-
chody jsou většinou hazardem pro své 
okolí. Na těchto stejných principech 
důvěry i  udržitelnosti jsou přece po-
staveny jak rodinné vazby, přátelství, 
tak i fungování celých komunit a tím 

můžeme žít ve spokojené společnosti.  
Zásada politické udržitelnosti musí být 
ukotvena v podstatě činností Zastupi-
telstva,
Rady města a primátora a měla by 
být otevřená i pro samotné občany. 
Úkolem politiků v každém čtyřletém 
funkčním období nesmí být jen řeše-
ní převzatých problémů, ale také za-
sazení se v co největší míře o plnění 
současných slibů, která vzejdou i pro 
další generace a ne jen pro současné 
volební období.
Své letité zkušenosti z profesní praxe 
bych rád využil na politické úrovni pro 
město a tím se zasloužil o spokojenost 
obyvatel. Vždyť i samotné společnosti, 
které působí v našem městě, jsou sou-
částí naší komunity a musí se chovat 
stejně „slušně“ jako dobří občané na-
šeho města. Vytvoření harmonie mezi 
občany, firmami a samotným městem 

si kladu za svůj osobní cíl. Formou 
může být „poradní sbor“ primátora 
či rada města, případně v  budoucnu 
více formalizované struktury s použi-
tím zásad ISO 26000 jako základního 
schématu pro součinnost radnice a ob-
čanů. Vytváření použitelného a pruž-
ného rámce na základě oboustranné 
důvěry mezi městem a  občany mne 
zasáhly natolik, že jsem se rozhodl do 
tohoto zapojit. Nabízím nejen své zku-
šenosti člověka, kdy jsem často nucen 
převzít odpovědnost za výsledky, kte-
ré mnohdy ovlivňují osudy dalších lidí, 
ale i energii, kterou v sobě cítím, s  cí-
lem přispět k dlouhodobému rozvoji 
a  rozkvětu našeho krásného města.

Bc. Radek Mach,
ředitel divize průmyslové společnosti, 
lidovec, člen městského výboru 
KDU-ČSL

Volební noviny
Volby do zastupitelstva města

České
Budějovice



Vážení Budějčáci,
za několik dní se budete 
rozhodovat, komu dáte svůj 
hlas v komunálních volbách. 
Pro některé z vás to bude 
rozhodnutí jednoduché, ně-
kteří budete naopak velmi 
váhat a možná i uvažovat 
o tom, že volit vůbec nepů-
jdete. Dovolte mi se s vámu 
podělit o zkušenost člověka, 
který byl 15 let zastupitelem 
města.
Bývalý anglický premiér 
Tony Blair kdysi řekl, že ne-
existuje pravicová a levicová 
politika, ale pouze politika 
dobrá nebo špatná. Mnozí 
této větě naletěli. I ta nejlep-
ší politika totiž nemůže být 
dobrá pro všechny. Z  ka-
ždého politického rozhod-
nutí někteří profitují a jiní 
ztrácejí. A základní dělicí 
čára mezi nimi je, ať chceme 
nebo nechceme, právě ono 

dělení na pravici a levici. 
A  jsem přesvědčen, že tak 
to je i v  komunální politice.
Vysoce společensky ceně-
nou profesí je lékař a  pro-
to vždy lékaři získávali ve 
volbách výrazně více prefe-
renčních hlasů, než zástup-
ci ostatních povolání. Ale 
lékařská profese je přece 
politicky neutrální, to že je 
někdo lékař nevypovídá nic 
o tom, jaké politické řeše-
ní preferuje, a zda je horší 
nebo lepší než postoj, kte-
rý zastává nositel zcela jiné 
profese. Politik se rozhoduje 
podle svého politického po-
stoje, ne podle svého povo-
lání.
Do zastupitelstva města 
České Budějovice kandidu-
je rekordních 17 volebních 
uskupení. Všechna předklá-
dají podobné sliby a cíle. 
Všichni se budou dobře sta-

rat o město a jeho občany. 
To co je spojuje je tedy slib 
dobré politiky ve smyslu tvr-
zení Tony Blaira. Jak si tedy 
z  jejich nabídky vybrat? Co 
je “politicky” odlišuje. Cíle 
mají společné, cesty k nim 
zcela určitě nikoliv. A každá 
cesta přinese jiné důsledky 
pro určitou skupinu obyva-
tel. Proto nevěřím ideolo-
gické nezávislosti, ta prostě 
neexistuje.
KDU-ČSL se profiluje 
jako strana, která se opí-
rá a  prosazuje hodnoty 
a  ideje, které do základů 
evropské společnosti vlo-
žilo křesťanství. To je naše 
jasná politická profilace 
a my ji za všech okolností 
budeme obhajovat a  ctít. 
Jsme si vědomi toho, že ně-
komu se to nemusí líbit, pro 
někoho jsme příliš, pro ně-
koho naopak málo sociální, 

někdo nesouhlasí s naším 
důrazem na osobní odpo-
vědnost. Ale jsme politicky 
čitelní a to je naše největší 
přednost. V  tom dobrém 
i v tom špatném. Prosím 
vás proto, abyste za všech 
okolností volili především 
politicky, komunální volby 
nejsou soutěží krásy.

Mgr. Rudolf Vodička
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Doporučuji Vám kandidáty za KDU-ČSL. Věřím, že  i Vy je znáte jako 
čestné, poctivé a pracovité lidi, kteří správu Vašeho města

berou především jako službu občanům.
Mgr. Daniel Herman, ministr kultury
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Budějce, třikrát zdar!
Vzpomínám na ten pocit 
často. Po zvolání naše-
ho vedoucího: „Oddíle 
NAZDAR!“ jsme my, čle-
nové sportovního oddí-
lu svými hlásky společ-
ně z  plných plic zvolali: 
Zdar! Zdar! Zdar! Dnes 
se tomu sofistikovaně 
říká „team building“. To 
vytváření sounáležitosti 
bude fungovat to té doby, 
pokud budeme schopni 
vnímat „věci společné“. 
To platí ve sportu, v bran-
nosti národa, v pracovních 
kolektivech, ve společ-
nosti. Platí to i v politice? 
Ty věci, které na místní, 
krajské, celostátní úrov-
ni možno a nutno vnímat 
jako společné, jsou věci 
společný prospěch přiná-
šející. S  blížícími se komu-
nálními volbami zamýšlím 
se, již ve věku téměř zra-
lém, se znalostí mnoha 
souvislostí a s prožitkem 
úspěchů i proher nad 
smyslem, zaměřením a cíli 
účasti naší strany, v tomto 
klání. Chci se osobně svojí 
účastí a  nasazením zamě-
řit na tři okruhy, kde vi-
dím možnost lidoveckého 
angažmá jako potřebnou, 
přitom reálnou a v nejlep-
ším slova smyslu obecně 
prospěšnou. 
Zdar spolupráci se souse-
dy! 
České Budějovice jsou ob-
klopeny prstencem samo-
statných obcí, které byly 
po určitou dobu součástí 
města. Uvědomme si, že 
v národnostně zjitřených 
letech, v prvním deseti-
letí dvacátého století, se 
České Budějovice staly 
etnicky převážně českým 
městem jedině v důsledku 
připojení okolních obcí. 
Pro zastupitele města Čes-
ké Budějovice vidím úkol 

koordinovat samospráv-
né činnosti, ale i  taktic-
ké a  strategické činnosti 
v  rámci přenesené pra-
vomoci s našimi sousedy 
pod zorným úhlem funkč-
ního celku. Totéž platí 
o  dopravě. Zde se nemů-
žeme vyhnout námětu leti-
ště České Budějovice, jako 
příkladu po výtce - par ex-
cellence. 
Zdar spolupráci s krajem! 
Zažil jsem mnohokrát na 
různých úrovních určité 
napětí mezi „Budějčáky“ 
na straně jedné a „Nebu-
dějičáky“ na straně druhé. 
Toto napětí uvnitř kraje 
komplikuje zcela nepocho-
pitelně i věci veskrze ne-
problémové. Naše město 
je nejen sídlem kraje jako 
vyššího územně správního 
celku, je i skutečným uz-
lovým bodem života kra-
je v  oblastech dopravy, 
kultury, vzdělání, sportu, 
zdravotnictví, školství, 
vědy a výzkumu, zaměst-
nanosti. Prostě, Město 
a  Kraj v mnoha ohledech 
jedno jsou. V  roce 2015 
nás čeká výročí 750 let 
od založení našeho měs-
ta. Zvýšený zájem o naše 
město a  Jihočeský kraj 
můžeme očekávat i v sou-
vislosti s  významným vý-
ročím 600 let od upálení 
Mistra Jana Husa. České 
Budějovice musejí být také 
vstupní branou jak pro láz-
ně v Třeboni a v  Bechyni, 
tak pro skvostné kulturní 
perly v naší bezprostřední 
blízkosti, pro Hlubokou nad 
Vltavou a pro Český Krum-
lov. Obnovit, upevnit a roz-
víjet metropolitní postavení 
Českých Budějovic je běh 
na dlouhou trať, kéž by byl 
v nastávajícím funkčním ob-
dobí úspěšně nastartován. 
Zdar spolupráci meziná-
rodní! 

Jsem velmi rád, že v na-
šem městě máme Konzu-
lát Rakouské republiky. 
Konzulární zastoupení 
Spolkové republiky Ně-
mecko je v jednání a pro-
bíhají kontakty i ve směru 
zřízení vhodné formy za-
stoupení, které by repre-
zentovalo i další země 

skupiny BRICS. Můžeme 
a musíme úspěšně umis-
ťovat naše starobylé měs-
to na mapu světa. Tyto 
snahy nebudou naplněny, 
pokud nezískají většino-
vou podporu v zastupitel-
stvu. Získat podporu pro 
obecně dobré napříč poli-
tickým spektrem, to vidím 
jako svůj prioritní úkol. 
Snad k tomu mohu osob-
ně přispět i díky tomu, že 
mé občanské povolání lé-

kaře mne nutí vnímat věci 
v jejich prchavosti a pomí-
jivosti, a moje zkušenosti 
vysokoškolského učitele 
a proděkana i prorektora 
pro zahraniční záležitosti 
na Jihočeských vysokých 
školách i v souvislostech 
co nejširších. 

Klidný a silný most přes 
rozbouřené vody každo-
denní politiky směrem 
k obecnému dobrému 
Bonum commune – to je 
má vize a můj cíl pro naši 
stranu, pro naše město – 
České Budějovice a pro 
to, co můžeme dokázat 
společně. Tak, aby naše 
myšlenky a především 
naše konání znamena-
ly pro naše město a nás 
všechny zdar.

Doc. MUDr.  Petr Petr, Ph.D.

doc. MUDr. Petr Petr s dcerou Ing. Alexandrou
Soukupovou a vnučkami



Proč kandiduji
Mojžíšovi trvalo 40 let, 
než se mu povedlo obro-
dit společnost, se kterou 
chodil po poušti. Jsem 
přesvědčen, že podobný 
časový úsek potřebujeme 
i my, abychom se vyrov-
nali s dědictvím zrůdného 
minulého režimu. Bohužel 
divoká doba nejen devade-
sátých let přispěla k tomu, 
že do politiky vstupova-
la řada lidí pouze pro své 
obohacení. Mnoho věcí 
je již nevratných, ale řadě 
lze ještě zabránit. Mlsných 
vlků, kteří si brousí zuby na 
zbylý státní majetek je ne-
pochybně stále dost. Právě 
proto je potřeba, aby do 
politiky vstupovali mladí 
a slušní lidé, kteří nemají 
pokřivené myšlení minu-
lým režim ve smyslu „kdo 
neokrádá stát, okrádá svoji 
rodinu“.
Právě proto jsem se roz-
hodl být aktivní. Věřím, že 
slušných lidí je ve společ-
nosti hodně, ale bohužel 
drtivá většina z nich se 
odmítá být politicky aktiv-
ní. Tím bohužel dáváme 
prostor lumpům, aby reali-
zovali svoje nekalé záměry. 
Pojďme to společně změ-
nit!

Co chci v Českých Bu-
dějovicích změnit?
V Českých Budějovicích 
bydlím v Suchém Vrbném 
a každý den se potkávám 
s  řadou nešvarů našeho 
města.

Doprava
Současný stav je špatný 
a  dlouhodobě neudržitel-

ný. Pro České Budějovice 
je zásadní dálnice D3, která 
by Budějovice zbavila tran-
zitní dopravy. Proto se ko-
munální politici musí snažit 
Prahu donutit k co nejrych-
lejšímu dostavení dálnice.
Chybějící dálnice však 
není jediným problémem. 
Krajskému městu zásadně 
chybí integrovaný doprav-
ní systém, který například 
třikrát menší město Tábor 
má. Bohužel zůstalo pouze 
u pilotního projektu na Hlu-
bokou nad Vltavou. Zkoor-
dinovat vlakovou a autobu-
sovou hromadnou dopravu 
mezi Českými Budějovice-
mi a ostatními městy v okolí 
by výsledně pomohlo i au-
tomobilové dopravě. S tím 
souvisí i nutnost podpory 
tzv. bus pruhů pro urych-
lení městské hromadné 
dopravy. Tyto vyhrazené 
pruhy pak může samozřej-
mě využívat například i IZS 
(hasiči, záchranná služba)
České Budějovice mají na-
víc ideální členitost pro 
cyklistickou dopravu, proto 
je potřeba nabídnout obča-
nům Českých Budějovic al-
ternativu. V současné době 
se pracuje na tzv. cykloge-
nerelu, který má definovat 
aktuální potřeby cyklistiky. 
Je však potřeba, aby nezů-
stalo pouze u vypracované-
ho dokumentu. 
Drtivá většina měst na zá-
padě řeší kolony ve měs-
tech tzv. záchytnými par-
kovišti na okrajích měst. Je 
však důležité, aby tyto par-
koviště byla dobře napoje-
na na hromadnou dopravu 
a motoristům se vyplatilo 
vyměnit auto za autobus.

Dlužníci
Městu České Budějovice 
dluží dlužníci na různých 
poplatcích několik desítek 
milionů korun. Jen napří-
klad na komunálních po-
platcích představuje dluh 
téměř 20 milionů korun.
Není možné, aby poctivě 
pracující a poplatky pla-
tící občané byli biti za to, 
že jejich spoluobčané tak 
nečinní. Proto přicházíme 
s  možností si dluh jedno-
duše odpracovat.
V několika málo městech již 
tato možnost funguje.  Prin-
cip je jednoduchý. Pokud 
někdo nemá na zaplacení 
dluhů, je možné si je for-

mou veřejně prospěšných 
prací odpracovat. Jde o 
jednak o výchovný prvek a 
zároveň o finančně výhod-
ný krok pro město. To se to-
tiž často ke svým penězům 
nikdy nedostane a takto se 
mu skrze odvedenou práci 
peníze vrátí.
Zlepšovat v Českých Budě-
jovicích je co. Primárně jde 
ale o zodpovědné nakládá-
ní s veřejnými prostředky. 
I proto jsem si zvolil hes-
lo velkého muže Tomáše 
G.  Masaryka „Nebát se 
a  nekrást“.

Šimon Heller, učitel a asis-
tent poslance

Bc. Šimon Heller
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Mgr. Rudolf VODIČKA
54, vedoucí útvaru strate-

gického rozvoje

Ing. Jaromír TALÍŘ
64, poradce ministra kultu-
ry, vysokoškolský pedagog

Lea VESELÁ
22, studentka zubního 

lékařství

Bc. Radek MACH
41, ředitel divize strojírenské spo-

lečnosti

Doc. MUDr. Petr PETR, 
Ph.D.

66, lékař

Bc. Šimon HELLER
26, učitel, asistent poslance

MUDr. Antonín KOPET
32, lékař

Ing. Jan ŽVAK 
33, operační důstojník 
hasič. záchr. systému

Mgr. Bc. Jiří HELLER
33, středoškolský učitel, koordi-
nátor salesiánských chaloupek

Ing. Michaela KUDLÁČKOVÁ
56, zástupce ředitele Bis-

kupského gymnázia

Hynek FALTA, MSC. MBA
40, manažer

Mgr. Hana KALOVÁ
52, farmaceut

Mgr. Ing. Miroslav ŠIMEK
48, vedoucí pozemkového 

fondu
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Jan ŠEBOR
67, podnikatel

MVDr. Stanislav KOLLAR 
58, veterinární lékař, stře-

doškolský učitel

JUDr. Milan ŠIŠOLÁK
52, advokát

Mgr. Michaela ČERMÁKOVÁ
55, ředitelka Diecézní charity

Ing. Dana SMOLKOVÁ
61, ekonomka

Ing, Jaroslav ŠLECHTA
81, důchodce

Ing. Věra PEKANDLOVÁ
56, středoškolská učitelka

Ing. Marie ŽVAKOVÁ
27, krajinná inženýrka

Ing. arch. Marie PETRMA-
NOVÁ

60, architektka

Petr JANOUŠEK
61, předseda odborové 

organizace

Štěpán MALÍK
43, obchodní zástupce

Hana ŠTARKOVÁ
54, vedoucí chráněné dílny, 

ergoterapeut

Mgr. Kateřina PRAŽÁKO-
VÁ, Ph. D.

35, vysokoškolská pedagožka

Bc. Ladislav DVOŘÁK
63, bývalý příslušník bez-

pečnostních složek

Helena FABEROVÁ
78, důchodkyně
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Lubomír BRABEC
65, bývalý lesní technik

Bc. Michal RAKŮSEK
31, fyzioterapeut

Hana JELÍNKOVÁ
75, ekonomka

Ing. Tomáš SMOLEK
32, správce majetku

Michal ŠIMEK
22, student

Ing. Zdeňka FISCHEROVÁ
36, projektová manažerka

Vilém ZIMMEL
44, procesní inženýr

Ing, Ida JANOUŠKOVÁ
36, jednatelka

Bc. Petr KALA
24, student

Marcela VAZAČOVÁ
53, úřednice

Jan MACH
27, geodet

Jan PŠENIČKA
78, důchodce

Petr MEZERA
41, středoškolský učitel

Jakub KONRÁD
20, student

Ondřej TALÍŘ
18, student

Jan VODIČKA
82, olympionik
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1. Evropským
• znamená to především město spojené s Evropou 
moderními dopravními cestami - dálnicí, železnicí, 
leteckou a lodní dopravou
• město, které podporuje výstavbu dálnice D3 
s  prioritou obchvatu města, dokončení IV.  železničního 
koridoru, efektivní rozvoj Jihočeského letiště

2. Odpovědným
• znamená to především město se zdravým 
financováním, které umí pracovat s penězi podobně 
jako úspěšný podnikatel, tedy úsporně a efektivně 
v  nákladech, smysluplně v investicích, aktivně v hledání 
zdrojů
• město, které umí využít všech příležitostí pro 
zlepšování kvality života svých občanů, město které si 
cení jejich aktivit a vytváří pro ně příznivé prostředí
• město, které si váží poctivé lidské práce ve všech 
oborech, zná problémy podnikatelů a umí je řešit, je si 
vědomo stavu na trhu práce, je sociálně angažované

3. Bezpečným
• znamená to město, které buduje a uplatňuje autoritu 
strážníků městské policie, umí vytipovávat problémové 
lokality a dokáže včas a rezolutně zasahovat
• město nesmiřitelné se všemi projevy nesnášenlivosti, 
extrémismu, kriminality, drogové závislosti, gamblerství, 
šikany

4. Vzdělaným
• znamená to město, které nabízí dostatek míst v 
mateřských školách, město, které podporuje kvalitu 
vyučování na základních školách kromě jiného péčí 
o  školský majetek a jeho rozvoj, město, které si je 
vědomo zodpovědné a pro společnost zásadní práce 
učitelů
• město, které umí a chce využít aktivit a  dovedností 
pedagogů a studentů Jihočeské university a  dalších 
vysokých škol, a které chce aktivně přistupovat ke 
spolupráci s celou akademickou obcí

5. Zdravým
• znamená město, které dbá na kvalitu životního 
prostředí, město, které se stará o úklid, nakládání 
s  odpady, podporuje zdravý živtoní styl širokou nabídkou 
a podporou sportovišť a dalších volnočasových aktivit

6. Českým
• znamená to město, které nese jméno České 
Budějovice. Nomen-Omen, jméno jako sudba a  osud, 
založeno jako město  Královské se zhmotněním 
myšlenky české státnosti na jihu Čech
• město navazující na ty nejlepší tradice z naší historie, 
od českého piva a tužek až po kulturu a zdravotnictví 
• město spolupracující se sousedstvím Rakouským 
a  Bavorským, trojměstí Linec-Pasov-České Budějovice

7. Kulturním
• znamená to město, které si uvědomuje, že kultura 
je základní duchovní hodnota, která kladně ovlivňuje 
mezilidské vztahy, úroveň společnosti, chování 
jednotlivce
• město podporující např. Jihočeské divadlo

8. Metropolitním
• znamená to město, které je přirozeným centrem 
Jihočeského kraje, sídlem  krajských institucí, městem 
biskupským a centrem duchovního života
• město, které je přirozenou bránou pro návštěvníky 
našeho kraje a současně místem, kam Jihočeši přijíždějí 
za prací, kulturou i  specializovanými zdravotními 
službami - tuto dvojí funkci místa, kde se rozhoduje 
a kde se slouží společnému dobru, musíme v  našem 
městě neustále a  trpělivě rozvíjet

Hlavní programové cíle KDU-ČSL
v komunálních volbách ve městě České Budějovice

9. „Naším“
• znamená to město, ve kterém se každý bude cítit doma a kterému se každý bude snažit přispět tím 
nejlepším sám za sebe, stejně jako my, Vaši spoluobčané, kteří Vás reprezentujeme za KDU-ČSL. 
• město, které budou lidé vyhledávat proto, aby zde žili, bydleli a pracovali 

Naším číslem pro komunální volby je 9. Učiníme vše potřebné proto, aby České 
Budějovice byly městem těchto 9 přívlastků:


